
Sülysáp Nagyközség Önkormányzata 
Képviselő-testülete 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

Készült: Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2010. október 14-én 
megtartott alakuló üléséről. 
Az ülés helye: a Wass Albert Művelődési Központ Színházterme 
Jelen vannak:  

A Képviselő-testület megválasztott tagjai: Horinka László polgármester, Balog 
Mónika, Cseri Péter, Dr. Gebauer Béla Józsefné, Farkas Ferenc, Katus Norbert, Kecser 
István, Pálinkásné Petik Éva, Szücsi Csaba települési képviselők 
Tanácskozási joggal: Tóth Krisztina jegyző 
Meghívottként: Horváth Attila Istvánné a HVB elnöke, Nagy Istvánné Gerzon Éva 
HVB elnök helyettese és a település érdeklődő lakossága 
Jegyzőkönyvvezető: Kántor Erzsébet 

Tóth Krisztina jegyző: Tisztelettel köszöntöm a megjelenteket: a Helyi Választási Bizottság 
tagjait, a megválasztott polgármestert és települési képviselőket, valamint minden megjelent 
sülysápi lakost! A mai ülést a polgármester úr eskütételéig korelnökként Dr. Geabauer Béla 
Józsefné képviselő asszony vezeti, átadom neki a szót. 
Dr. Gebauer Béla Józsefné: Tisztelettel köszöntöm én is az alakuló ülés résztvevőit. Ünnepi 
ülésünket a Himnusszal nyitjuk meg; kérem, álljunk fel! 

/Elhangzik a Magyar Köztársaság Himnusza./ 

Dr. Gebauer Béla Józsefné: Az alakuló ülést hivatalosan is megnyitom. Megállapítom, hogy 
az ülés határozatképes, és a következő napirendet terjesztem elő: 

Az ülés napirendje:
1./ A Helyi Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről 
 Előadó: Horváth Attila Istvánné, a HVB elnöke 
2./ A települési képviselők és a polgármester eskütétele, a megbízólevelek átadása 
 Előadó: Horváth Attila Istvánné, a HVB elnöke  
3./ A polgármester ünnepi programbeszéde 
 Előadó: Horinka László polgármester  
4./ Polgármester illetményének megállapítása 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző  
5./ SZMSZ felülvizsgálata, módosítása 
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző 
6./ A Képviselő-testület Bizottságainak megválasztása és eskütétele 
 Előadó: Horinka László polgármester  
7./ Alpolgármester megválasztása és eskütétele 
 Előadó: Horinka László polgármester  
8./ Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása  
 Előadó: Tóth Krisztina jegyző  
9./ Egyebek 
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Az alakuló ülés megválasztott résztvevői 9 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az előterjesztett napirendet 
elfogadták.

Dr. Gebauer Béla Józsefné: Hagyományaink szerint a jegyzőkönyv-hitelesítői feladatokat a 
korelnök és a legifjabb képviselő látja el. Kérem, döntsünk erről! 

Az alakuló ülés megválasztott résztvevői 9 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül Dr. Gebauer Béla Józsefnét és 
Katus Norbertet jegyzőkönyv-hitelesítőnek megválasztotta. 

Dr. Gebauer Béla Józsefné: Ezek után átadom a szót a Horváth Attila Istvánné HVB 
elnöknek, és felkérem, hogy ismertesse a választás eredményét! 

1./ NAPIRENDI PONT 
A Helyi Választási Bizottság tájékoztatója a választás eredményéről 

Horváth Attila Istvánné: Köszöntöm a megjelenteket, különös tekintettel a megválasztott 
polgármester urat és a képviselőket. Köszöntöm Nagy Istvánné Gerzon Évát a HVB 
elnökhelyettesét! Antali Gábor a HVB harmadik tagja jelezte, hogy a mai ülésen sajnos nem 
tud részt venni. Külön köszöntöm továbbá a Helyi Választási Iroda vezetőjét és tagjait! 
Tájékoztatom a tisztelt megjelenteket, hogy a HVI szakszerűen és zökkenőmentesen 
bonyolította le teendőit. 2 polgármesterjelölt és 27 képviselőjelölt indult a választáson, 
akiknek nyilvántartásba vételéhez több mint 6000 ajánlószelvényt dolgoztunk fel.  
A választás törvénysértés és nagyobb rendzavarás nélkül zajlott le, és a következő 
eredménnyel zárult: Polgármester Horinka László lett 2131 szavazattal. Települési képviselők 
lettek: Farkas Ferenc 1296 szavazattal, Cseri Péter 1222 szavazattal, Katus Norbert 1132 
szavazattal, Pálinkásné Petik Éva 1111 szavazattal, Kecser István 1062 szavazattal, Balog 
Mónika 1003 szavazattal, Szücsi Csaba 976 szavazattal, Dr. Gebauer Béla Józsefné 806 
szavazattal. 
A HVB nevében gratulálok mindannyiuknak, kívánom, hogy sikerüljön terveiket 
megvalósítani, és úgy tudjanak a négy év alatt dolgozni, hogy a választópolgárok azt 
mondhassák, érdemes volt rájuk szavazni. 

2./ NAPIRENDI PONT 
A települési képviselők és a polgármester eskütétele, a 
megbízólevelek átadása 

Dr. Gebauer Béla Józsefné: A képviselők és a polgármester eskütétele, valamint a 
megbízólevelek átadása következik.  
Horváth Attila Istvánné: Kérem először a megválasztott képviselőket, hogy tegyenek esküt, 
ehhez mindannyian álljunk fel! 

/A képviselők esküt tesznek a következő szöveggel: „Én, (a képviselő neve) esküszöm, hogy 
hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz hű leszek; az Alkotmányt a többi jogszabállyal együtt 
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megtartom és megtartatom; a tudomásomra jutott titkot megőrzöm; a képviselői tisztségemből 
eredő feladataimat Sülysáp fejlődésének előmozdítása és az Alkotmány érvényesülése 
érdekében lelkiismeretesen teljesítem. (meggyőződés szerint) Isten engem úgy segéljen!”/ 

Horváth Attila Istvánné: Köszönöm! Most átadásra kerülnek a megbízólevelek, illetve a 
képviselők aláírják az esküokmányokat. Felkérem Nagy Istvánné Gerzon Évát és jegyző 
asszonyt, hogy legyenek ebben segítségemre. 

/A képviselők átveszik megbízóleveleiket és aláírják az esküokmányokat./ 

Horváth Attila Istvánné: Köszönöm! Most polgármester úr eskütétele következik, aki immár 
az esküt tett képviselők előtt tesz fogadalmat. 
Horinka László: Én, Horinka László esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz 
hű leszek; az Alkotmányt a többi jogszabállyal együtt megtartom és megtartatom; a 
tudomásomra jutott titkot megőrzöm; a polgármesteri tisztségemből eredő feladataimat 
Sülysáp fejlődésének előmozdítása és az Alkotmány érvényesülése érdekében 
lelkiismeretesen teljesítem. Isten engem úgy segéljen! 
Horváth Attila Istvánné: Köszönöm! Átadom a megbízólevelet, amely újabb négy évre szól. 
Munkájához, és a Képviselőtestületéhez is sok sikert, jó egészséget kívánok! 
Dr. Gebauer Béla Józsefné: Mielőtt átadnám az ülés elnöklését polgármester úrnak, 
szeretném megköszönni magam és képviselő társaim nevében a sülysápi választópolgároknak 
a választás eredményében tükröződő bizalmát és támogatását. Mi megválasztott képviselői a 
településnek Sülysáp fejlődéséért és várossá válásáért kívánunk dolgozni. 

3./ NAPIRENDI PONT 
A polgármester ünnepi programbeszéde 

Horinka László polgármester: Elöljáróban szeretném mindannyiunk nevében megköszönni 
a HVB munkáját, én, aki valamennyire beleláttam, tudom, hogy nem kis feladat és felelősség 
az övék. Köszönjük!  
Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Mondandómat egy idézettel kezdeném: „Tiszteld a múltat, hogy 
érthesd a jelent, és munkálkodhass a jövőn.” Kívánom, hogy Széchenyi István idézett 
gondolatai hassák át mindannyiunk, minden megválasztott tisztségviselő lelkét, gondolatát. 
Mi mindannyian, akik a mai nappal az Önök akaratából megkezdhetjük az új, négyéves 
ciklust ennek szellemében kívánunk majd tevékenykedni. Azt a bizalmat, melyet Önöktől – jó 
néhányan a testület tagjai közül ismét – megkaptunk, a következő években igyekszünk 
megszolgálni. A bizalom, amit kaptunk, igen nagy, mert az 1990-ben felállt 
önkormányzatiság 20 éves történetében Sülysápon még soha senkire, sem képviselőjelöltre, 
sem polgármesterjelöltre nem szavaztak több mint kétezren. És az is példa nélküli, hogy teljes 
egészében, egy közel azonos gondolkodású, és értékrendű Képviselő-testület kezdheti meg a 
munkát a mai nappal. A választáson megmutatkozott bizalom, tehát kimagasló volt, de ez a 
kimagasló bizalom egyben rendkívüli felelősséget is ró mind a kilencünkre, hiszen nekünk a 
miénktől eltérő véleményeket is ismerni kell. Tudnunk kell, hogy döntéseink során a település 
egészének nevében döntünk. Felelősségünk azonban nemcsak e miatt rendkívüli, hanem azért 
is, mert jogszabály módosítás miatt a korábbi 13 helyett csak 8 képviselőt választottunk, így a 
közös bölcsességhez kevesebb a gondolat, a szavazat. 
Az elmúlt négy évben nagyon sok területen tettünk előrelépést, de tudjuk, hogy sok még a 
tennivalónk. Az önkormányzat alapfeladatainak ellátása mindenki számára természetes. 
Természetes, hogy legyen egészséges ivóvíz, hogy legyen közvilágítás, hogy működjenek az 
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óvodák és az iskolák, legyen egészségügyi alapellátás. Azt mondtam, hogy mindez 
természetes, azonban el kell mondani, hogy az elmúlt nyolc év elvonásainak hatására a 
felsorolt feladatok ellátása is már sok helyen akadályokba ütközött. Az elmúlt években 
számtalan iskolát zártak be a kistelepüléseken. Sok faluban nincs orvos és van olyan hely is, 
ahol a közvilágításra sem futja már. Mi azonban ezen feladatainkat eddig is elláttuk és ezután 
is el fogjuk látni. Sőt! Önként vállalt feladatokat látunk el, mint pl. a helyi tömegközlekedés, 
vagy a bölcsődei ellátás, hiszen rövidesen megnyitja kapuit a sülysápi Gólyahír Bölcsőde. 
Ahhoz viszont, hogy a kötelező és önként vállalt feladatainkat is el tudjuk látni a jövőben is, 
növelni kell a bevételeinket. Ezt úgy szeretnénk tenni, hogy több adózót szeretnénk Sülysápra 
vonzani. Magánszemélyeket és vállalkozásokat egyaránt. A magánszemélyek számára új 
lakóterületeket fogunk biztosítani, a vállalkozások számára pedig egy több mint 100 ezer 
négyzetméteres gazdasági terület kialakítását tűztük célul. Fontosnak tartjuk, hogy mindazok, 
akik képesek és akarnak dolgozni, azok munkához jussanak. Növelni kívánjuk a helyben 
elérhető munkahelyek számát (megjegyzem, hogy a bölcsőde is 16 személy számára biztosít 
majd kenyérkereseti lehetőséget), és azok számára, akik mégsem jutnak munkához, 
elsősorban közmunkát kívánunk biztosítani, nem pedig segélyt.  
Infrastrukturális szempontból a legfontosabb, hogy végre megépüljön településünkön a 
szennyvíztisztító és a csatornahálózat. Ezek hiánya az egyik gátja Sülysáp fejlődésének. 
Amennyiben végre a brüsszeli döntés is megszületik a térség csatornapályázatával 
kapcsolatban, úgy a következő évek az építkezés jegyében fognak telni, és bízom benne, hogy 
a ciklus végére megépül a csatorna és a tisztítómű. Ezzel a beruházással minden sülysápi 
ingatlan mintegy 1-1,5 millió Ft-tal értékelődik majd fel, és végre környezetvédelmi 
szempontból is megnyugtató módon rendeződik a Sülysápon keletkező szennyvizek ügye! 
A megkezdett és folyamatban lévő beruházásainkat befejezzük. Ennek keretében várhatóan 
még idén megépül a sülysápi vasútállomás keleti oldalán az új 50 férőhelyes P+R parkoló. 
Parkolókat egyébként nemcsak a sülyi, hanem a szőlősnyaralói vasútállomáson is szeretnénk 
építeni.  
Az imént felsoroltak persze egészen biztosan ki fognak egészülni olyan elemekkel, amelyek 
ma még nem láthatók. Kész terveink vannak a piactér kiépítésére, vagy a szőlősnyaralói 
patakmeder átépítésére, azonban ezek megvalósulása azon múlik majd, hogy lesz-e olyan 
pályázati forrás, amely fedezetet nyújthat ezen elképzeléseink megvalósítására. A választás 
eredményeképpen kialakult és felkínált történelmi lehetőséggel azonban mindenképpen 
élnünk kell, hogy fejlődjön, hogy erőre találjon, gazdagodjon, szépüljön Nagyközségünk. 
Feladatunk, hogy a szebb és jobb holnapért dolgozzunk továbbra is összefogással, együtt, 
közösen! Egy a hazánk, egy a lakóhelyünk, a jövőnkben is együtt osztozunk. Éppen ezért a 
választási eredmény kihirdetésével le kell zárjuk a versengést, és ismét össze kell 
kapaszkodnunk a közösen kitűzött célok elérése érdekében! Ennek jegyében és az egyik 
legfontosabb közös cél elérése érdekében még ma a Képviselő-testület elé kívánom terjeszteni 
mérföldkőnek is tekinthető javaslatomat a várossá válási pályázat 2011-es benyújtásával 
kapcsolatban. Gondos előkészítő munka után minden reményünk megvan ugyanis arra, hogy 
akár már 2011. július 1-jén városi címet kapjon településünk. Úgy gondolom, hogy a 
kimagasló választói támogatás, melynek birtokában ma megkezdjük a munkát, felhatalmazást 
nyújt és ösztönöz minket arra is, hogy a városi cím elérése érdekében megtegyük a szükséges 
lépéseket!  
Végezetül a példabeszédek könyvéből való idézettel zárom mondandómat: „Minden féltett 
dolognál jobban őrizd meg szívedet, mert abból indul ki minden élet.” Köszönöm, hogy 
meghallgattak! 
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4./ NAPIRENDI PONT
Polgármester illetményének megállapítása 

Tóth Krisztina jegyző: A polgármester illetményét a jogszabályokban foglalt keretek között 
a Képviselő-testület határozza meg. A köztisztviselőknél figyelembe vett illetményalapból és 
egy szorzószámból kerül kiszámításra. A 3000 és 10000 közötti lakosságú települések 
esetében a szorzószámnak 11,0 és 12,5 közé kell esnie, és nem lehet kevesebb, mint a korábbi 
ciklusban. Ezek alapján, a javaslat szerinti 12,5-es szorzó figyelembevételével a polgármester 
úr illetménye 483.125,- Ft/hó lenne. 
A polgármestert továbbá – választása szerint – költségátalány illeti meg, ennek megállapítását 
a polgármester úr kérelmezte. A költségátalány mértéke az illetménye 20-30 %-ának 
megfelelő összeg lehet. Az előző ciklusban megállapított 30 %-os átalány, azaz 144.935,- 
Ft/hó szerepel most előterjesztett javaslatban is. 
Horinka László polgármester: Van-e más javaslat? Amennyiben nincs, szavazzunk! 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

159/2010. (X.14.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
helyi önkormányzatokról szóló – többször módosított – 1990. 
évi LXV. törvény 33. §-a foglaltak alapján, a polgármesteri 
tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az önkormányzati 
képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi LXIV. törvény és a 
köztisztviselők jogállásáról szóló 1992. évi XXIII. törvényben 
foglaltak figyelembe vételével Horinka László polgármester  
1./ illetményét – 2010. október 3. napjától – 483.125 Ft-ban, 
azaz négyszáznyolcvanháromezer százhuszonöt forintban 
2./ költségátalányát, az illetménye 30 %-ában, azaz 144.935 Ft-
ban állapítja meg. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Jegyző 

5./ NAPIRENDI PONT
SZMSZ felülvizsgálata, módosítása 

Horinka László polgármester: A napirend előadója Tóth Krisztina jegyzőasszony. 
Tóth Krisztina jegyző: Az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzata az az – 
önkormányzati rendeletben elfogadott – dokumentum, ami szabályozza a Képviselő-testület 
működését is. Az SZMSZ áttekintése és teljeskörű, az új Testület munkarendjének, 
igényeinek megfelelő felülvizsgálata egy hosszabb, egy-két hónapos folyamat lesz, azonban 
ahhoz, hogy a Képviselő-testület a munkáját segítő Bizottságokat már a mai napon meg tudja 
választani új formájában, szükséges, hogy a rendeletben a bizottsági struktúrára vonatkozó 
rész már ma módosításra kerüljön. 
Polgármester úr javaslatára – tekintettel arra, hogy az előző ciklushoz képest csökkent a 
képviselők száma – az eddigi 4 helyett 3 bizottság kerülne felállításra, egyenként 5 taggal, 
akik közül 3 fő lenne belső, tehát képviselő és 2 fő lenne külső, tehát civil szakember tag. A 
három bizottság: a Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság, az Oktatási, 
Művelődési és Sport Bizottság, valamint az Egészségügyi és Szociális Bizottság. A 
vagyonnyilatkozatokat – az SZMSZ-ből eredően a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
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tulajdonképpeni jogutódjaként – a Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság 
kezeli. 
Ezek alapján készült el az előterjesztett rendeletmódosítás, aminek elfogadásához minősített 
többség, tehát 5 igen szavazat szükséges. 
Horinka László polgármester: Átadom a szót a képviselőknek. Van-e más javaslat, vagy 
ellenvetés? Ha nincs, javaslom, hogy a módosítást az előterjesztés szerint fogadjuk el. 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
rendeletet alkotta: 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
15/2010. (X.14) önkormányzati rendelete  

a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  
14/2009. (XII.22.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi önkormányzatokról szóló 
1990. évi LXV. törvény 9. § (1) és 16. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján az 
alábbi rendeletet alkotja: 
1. § A Sülysáp Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének a Szervezeti és Működési 
Szabályzatáról szóló 14/2009. (XII.22.) önkormányzati rendelete (a továbbiakban: SZMSZ)  
39. § (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
„(3) A Képviselő-testület által létrehozott állandó bizottságok elnevezése és létszáma: 

- Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság 5 fő; 
- Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság 5 fő; 
- Egészségügyi és Szociális Bizottság 5 fő” 

2. § E rendelet 2010. október 14-én lép hatályba. 

6./ NAPIRENDI PONT
A Képviselő-testület Bizottságainak megválasztása és eskütétele 

Horinka László polgármester: Felolvasom a bizottságok összetételére vonatkozó javaslatot: 
Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság 

Elnök:   Kecser István települési képviselő 
Belső tag:  Farkas Ferenc települési képviselő 
Belső tag:  Katus Norbert települési képviselő 
Külső tag:  Mányi Zoltán (Sülysáp, Táncsics M. u. 21.) 
Külső tag:  Palásty István (Sülysáp, Malom u. 4.) 

Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság 
Elnök:   Katus Norbert települési képviselő 
Belső tag:  Pálinkásné Petik Éva települési képviselő 
Belső tag:  Dr. Gebauer Béla Józsefné települési képviselő 
Külső tag:  Biess Zoltán Jánosné (Sülysáp, Magdolna u. 27.) 
Külső tag:  Németh Jánosné (Sülysáp, Úri út 33.) 

Egészségügyi és Szociális Bizottság 
Elnök:   Szücsi Csaba települési képviselő 
Belső tag:  Dr. Gebauer Béla Józsefné települési képviselő 
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Belső tag:  Balog Mónika települési képviselő 
Külső tag:  Fülöp Miklósné (Sülysáp, Erkel F. u. 62.) 
Külső tag:  Dinnyésné Mészáros Mónika (Sülysáp, Vasút u. 118/a.) 

Van-e ellenvetés vagy egyéb javaslat? Ha nincs, akkor javaslom, hogy döntsünk az 
előterjesztett javaslat elfogadásáról! 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

160/2010. (X.14.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 22. § 
(1) bekezdése, valamint az SZMSZ 39. § (3) bekezdése alapján 
Bizottságait az alábbiak szerint hozza létre: 
Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság 

Elnök:  Kecser István települési képviselő 
Belső tag:  Farkas Ferenc települési képviselő 
Belső tag:  Katus Norbert települési képviselő 
Külső tag:  Mányi Zoltán (Sülysáp, Táncsics M. u. 21.) 
Külső tag:  Palásty István (Sülysáp, Malom u. 4.) 

Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság 
Elnök:  Katus Norbert települési képviselő 
Belső tag:  Pálinkásné Petik Éva települési képviselő 
Belső tag:  Dr. Gebauer Béla Józsefné települési képviselő 
Külső tag:  Biess Zoltán Jánosné (Sülysáp, Magdolna u. 27.) 
Külső tag:  Németh Jánosné (Sülysáp, Úri út 33.) 

Egészségügyi és Szociális Bizottság 
Elnök:  Szücsi Csaba települési képviselő 
Belső tag:  Dr. Gebauer Béla Józsefné települési képviselő 
Belső tag:  Balog Mónika települési képviselő 
Külső tag:  Fülöp Miklósné (Sülysáp, Erkel F. u. 62.) 
Külső tag:  Dinnyésné Mészáros Mónika (Sülysáp, Vasút u. 
118/a) 

Határidő: folyamatos 
Felelős: Polgármester 

Horinka László polgámester: A napirendhez kapcsolódik, hogy a bizottsági tagoknak esküt 
kell tenniük. Kérem a megválasztott tagokat, hogy fáradjanak előre, és tegyék le az esküt! 

/A bizottsági tagok esküt tesznek a következő szöveggel: „Én, (a bizottsági tag neve) 
esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz hű leszek; az Alkotmányt a többi 
jogszabállyal együtt megtartom és megtartatom; a tudomásomra jutott titkot megőrzöm; a 
Képviselő-testület Bizottságában betöltött tisztségemből eredő feladataimat Sülysáp 
fejlődésének előmozdítása és az Alkotmány érvényesülése érdekében lelkiismeretesen 
teljesítem. (meggyőződés szerint) Isten engem úgy segéljen!”/ 

Horinka László polgármester: Köszönöm, és gratulálok a megválasztásukhoz! Az 
esküokmányokat, kérem írják alá a jegyzőasszonynál! 
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7./ NAPIRENDI PONT
Alpolgármester megválasztása és eskütétele 

Horinka László polgármester: Az alpolgármester megválasztása és eskütétele következik. 
Az előző négy évben Cseri Péter töltötte be ezt a tisztséget, és munkájával maximálisan meg 
voltam, voltunk elégedve, így ismételten őt javaslom erre a posztra. 
A kérdésben titkos szavazást kell tartanunk, melynek lebonyolítására szavazatszámláló 
bizottságot kell választanunk. A szavazatszámláló bizottság tagjának javaslom Farkas Ferenc, 
Kecser István és Szücsi Csaba képviselőurakat. 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül Farkas Ferenc, Kecser István és Szücsi Csaba 
települési képviselőket a szavazatszámláló bizottság tagjának 
megválasztotta. 

Horinka László polgármester: Kérem a szavazatszámláló bizottságot, hogy vezesse le a 
szavazást, aminek idejére 3 perc szünetet rendelek el. 

/A képviselők leadják szavazataikat./ 

Kecser István: A szavazatszámláló bizottság megállapította, hogy nyolc érvényes szavazat 
érkezett, melyek mindegyike támogatta Cseri Péter alpolgármesterré választását. 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

161/2010. (X.14.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 
Cseri Péter települési képviselőt választja meg Sülysáp 
Nagyközség – társadalmi megbízatású – alpolgármesterének. 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Polgármester 

Horinka László polgármester: Gratulálok Cseri Péternek! Felkérem, hogy tegye le az 
alpolgármesteri esküt; ehhez mindannyian álljunk fel!  
Cseri Péter: Én, Cseri Péter esküszöm, hogy hazámhoz, a Magyar Köztársasághoz hű leszek; 
az Alkotmányt a többi jogszabállyal együtt megtartom és megtartatom; a tudomásomra jutott 
titkot megőrzöm; az alpolgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Sülysáp fejlődésének 
előmozdítása és az Alkotmány érvényesülése érdekében lelkiismeretesen teljesítem. Isten 
engem úgy segéljen! 

8./ NAPIRENDI PONT
Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 

Horinka László polgármester: Felkérem a jegyzőasszonyt, hogy ismertesse az 
előterjesztést! 
Tóth Krisztina jegyző: Cseri Péter alpolgármester úr e tisztségét társadalmi megbízatásban 
látja el, így őt tiszteletdíj illeti meg. Alpolgármester úr kérte, hogy tiszteletdíja összesen csak 
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a képviselői tiszteletdíj legyen, viszont kérte költségátalány megállapítását, ami a 
jogszabályok szerint a tiszteletdíja 10-20 %-a lehet. 
Horinka László polgármester: 20 % költségátalányt javasolok megállapítani! 

A Képviselő-testület 8 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, 1 tartózkodás mellett az alábbi 
határozatot hozta: 

162/2010. (X.14.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
polgármesteri tisztség ellátásának egyes kérdéseiről és az 
önkormányzati képviselők tiszteletdíjáról szóló 1994. évi 
LXIV. törvényben foglaltak figyelembe vételével Cseri Péter 
alpolgármester részére, kérelmére 
1./ a képviselői tiszteletdíjon felüli tiszteletdíjat nem állapít 
meg, 
2./ a tiszteletdíja 20 %-áig terjedő költségátalányt állapít meg. 
Határidő: azonnal 
Felelős: Jegyző 

9./ NAPIRENDI PONT
Egyebek – Várossá válási pályázat benyújtásáról döntés 

Horinka László polgármester: Végül az egyebeken belül, utolsó napirendként szeretném, ha 
a Képviselő-testület meghozna egy jelzésértékű – egyben a következő négy éves munkánk 
irányvonalát megmutató – döntést, mégpedig a várossá válási pályázatunk benyújtásáról.  
A törvényi háttér szerint ehhez két feltétel szükséges: a település abban az esetben 
kezdeményezheti várossá nyilvánítását, ha a fejlettsége és térségi szerepe ezt indokolja. A 
pályázatot január 31-ig kell benyújtani, melynek keretén belül egy részletes értékelésben be 
kell mutatni a nagyközség fejlettségét és térségi szerepét. A kezdeményezés felterjesztésekor 
a Képviselő-testületnek határozatban kell vállalnia, hogy várossá nyilvánítás esetén ellátja a 
városi önkormányzatok és szerveik részére jogszabályban előírt kötelezettségeket, megteremti 
azok végrehatásának szervezeti és személyi feltételeit. Tehát leegyszerűsítve a törvény két 
dolgot mond ki: a nagyközség pályázhat, és részletes bemutatásra van szükség. Egyéb 
kritériumok nincsenek. A speciális eljárásrend keretében az illetékes minisztérium vizsgálja, 
hogy a település nyújt-e szolgáltatásokat a környező települések számára. 
2010-ben azért nem nyújthattunk be pályázatot, mert a választások évében ez nem lehetséges. 
2008-ban és 2009-ben már kezdeményeztük a várossá válást. Egy nem reprezentatív 
közvélemény kutatás szerint a válaszadók 88 %- a támogatta a kezdeményezést. 2008 
júniusában a Köztársasági Elnök úr döntése alapján elsődlegesen a közcsatorna hiánya miatt 
nem kaptunk városi címet. 2009-ben a Köztársasági Elnök Úr döntése előtt kiszivárgott 
információk szerint a szakminiszter javaslata teljes mértékben figyelmen, kívül hagyta a 
szakbizottság javaslatát, tehát 2009-ben (is) politikai alapon született döntés. Az elutasítás 
megjelölt indoka ekkor a helyben foglalkoztatás visszaesése volt, ami a válságnak 
köszönhetően a szinte minden településen tapasztalható volt. 
Az elmúlt 20 évben 164, többségében 5-10 ezer lakosú nagyközség kapta meg a városi címet. 
A legkisebb város ma az 1200 lakosú Pálháza. A magyarországi nagyközségek száma jelenleg 
121. Ezek a települések 2-5 ezer fő közötti lakossággal rendelkeznek. Sülysáp ezek között a 
hatodik legnépesebb település, a maga közel 8300 lakosával. Tápiószecső 6360 fős, és 
mögötte van a tavaly várossá nyilvánított Tápiószele. 
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Mindezek alapján javaslom, hogy Sülysáp 2011-ben ismét pályázzon a városi címre. Jövőre 
nem lehet kizáró ok a csatorna hiánya, már csak azért sem, mert – reményeink szerint – mire a 
várossá válási pályázatot elbírálják, elkezdődik a kivitelezés. Ily módon szakértői vélemények 
szerint Sülysápnak minden esélye megvan a városi címre.  
A pályázat összeállításával ismét – a korábbi pályázatainkat is elkészítő – Dr. Tócsányi 
Andrást javaslom megbízni. Rengeteg adatot kell összegyűjtenie, természetesen az 
Önkormányzat munkatársai segítségével. Ajánlata szerint a munkát ingyen végzi, kizárólag 
sikeres pályázat esetén kell fizetnünk 1 millió forint + áfa sikerdíjat. Ha figyelembe vesszük, 
hogy sikeres pályázat esetén 18 millióval gyarapodna a település éves bevétele, ez talán nem 
is olyan magas összeg. 
Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy kívánnak-e hozzászólni, van-e kérdés? Amennyiben 
nincs, kérem, hogy szavazzunk! 

A Képviselő-testület 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatot hozta: 

163/2010. (X.14.) ÖKT határozat 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete  
1./ – az erre vonatkozó pályázat benyújtásával – kezdeményezi 
Sülysáp Nagyközség várossá nyilvánítását, 
2./ a területszervezési eljárásról 1999. évi XLI. törvény 16. § 
(2) értelmében vállalja, hogy a várossá nyilvánítás esetén ellátja 
a városi önkormányzatok és szerveik részére jogszabályban 
előírt kötelezettségeket, megteremti azok végrehajtásának 
szervezeti és személyi feltételeit, 
2./ felkéri és felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázat 
elkészítésével és felterjesztésével kapcsolatos intézkedéseket 
tegye meg. 
Határidő: 2011. január 31. 
Felelős: Horinka László polgármester 

Horinka László polgármester: Ezzel a deklarációnak számító döntéssel az alakuló ülést 
bezárom. Köszönöm, hogy eljöttek és ismételten köszönöm a támogatásukat! 

k.m.f. 

 Horinka László  Tóth Krisztina  
 polgármester  jegyző  

Jegyzőkönyv-hitelesítők: 

 Dr. Gebauer Béla Józsefné Katus Norbert 
 települési képviselő települési képviselő 
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